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  Protokół nr XLVIII/2022 

przebiegu XLVIII sesji Rady Powiatu w Śremie, 

która odbyła się w piątek 16 grudnia 2022 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza 17 

    

Obrady rozpoczęto o godz. 12.00. 

W sesji udział wzięło 15 Radnych. Nieobecni usprawiedliwieni Radni Piotr Ruta i Artur 

Bielawski. 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

W obradach uczestniczyła również: 

1. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  

2. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

3. Radca Prawny Dominik Czubanowski. 

  

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady XLVIII sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk, a podstawą prawną tej rejestracji 

jest art. 6 ust. 1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym 

przetwarzanie jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a 

ustawy o samorządzie powiatowym. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 Radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować 

prawomocne uchwały. 

  

Porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego na lata 

2023-2045. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, 

c) odczytanie opinii komisji stałych Rady, 

d) przedstawienie autopoprawek Zarządu do projektu budżetu, 

e) dyskusja nad projektem budżetu, 

f) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Zarządu, 

g) głosowanie wniosków zgłoszonych w trakcie dyskusji, 

h) głosowanie uchwały z przyjętymi poprawkami. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2022 rok. 



 2  

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego na lata 

2022-2045. 

9.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

powiatu śremskiego na 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków 

lub innych obiektów pływających w 2023 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego 

Powiatu i Przestrzegania Prawa na 2023 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 2023 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji na 2023 rok. 

14. Interpelacje i zapytania Radnych. 

15. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu  

z XLVII posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w wyniku którego Protokół XLVII  sesji z dnia 

25.11.2022 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (15 głosów za).  

 

Ad 3.  

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik poinformowała, że sprawozdanie Zarządu Powiatu  

z wykonania uchwał Rady Powiatu dotyczące sesji z dnia 25.11.2022 r. stanowiące załącznik nr 

3 do protokołu nie wymaga uzupełnienia. 

    

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

  

Ad 5. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego 

na lata 2023-2045. 
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Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami,  

które stanowią załącznik nr 5 do protokołu. Następnie odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, która wyraziła pozytywną opinię. Kopia opinii stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu (oryginał pisma w wydziale FN).   

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawek do WPF. 

Rada Powiatu w Śremie przyjęła autopoprawki (14 głosów za, 1 wstrzymujący się). 

 

Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr  XLVIII/326/2022  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego 

na lata 2023-2045 została podjęta przez Radę Powiatu w Śremie (14 głosów za, 1 wstrzymujący 

się) i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

  

Ad 6.   

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła prezentacje dotyczącą budżetu powiatu 

śremskiego na 2023 rok, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.   

 

Ad 6 a i b. 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła projekt uchwały budżetowej oraz 

odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, która wyraziła pozytywną opinię o projekcie 

uchwały budżetowej. Kopia opinii stanowi załącznik nr 9 do protokołu (oryginał pisma w 

wydziale FN).   

 

Ad 6c. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego podpunktu i odczytał opinie 

komisji stałych Rady o projekcie uchwały. Opinie stanowią załącznik nr 10 do protokołu.   

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały.  

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
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Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały.  

 

Ad 6d. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego podpunktu dotyczącego 

przedstawienia autopoprawek Zarządu do projektu budżetu. Autopoprawki stanowią załącznik nr 

11 do protokołu. 
 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła autopoprawki Zarządu do projektu 

budżetu. 

 

Ad 6e. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego podpunktu dotyczącego 

dyskusji nad projektem budżetu.  

 

Radny Paweł Wojna poprosił aby pan Starosta udzielił więcej informacji na temat 

zaplanowanych wydatków drogowych.   

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że zaplanowane wydatki inwestycyjne dotyczą 

dróg na odcinkach: Pełczyn - Międzychód, Międzychód – Pinka oraz w miejscowości 

Mszczyczyn do granicy z powiatem gostyńskim. Zostaną zrealizowane one ze środków 

Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych. W tym roku z ww. 

środków wykonano przebudowę nawierzchni dróg powiatowych na kwotę ok. 7 mln zł. Natomiast 

w przyszłym roku wymienione inwestycje będą opiewały na kwotę ok. 10,3 mln zł. Starosta 

wyjaśnił, że budżet zniekształca się w związku z klasyfikacją dochodów, ponieważ środki które 

powiat otrzymuje z Ministerstwa Finansów gdyby były kwalifikowane jako dochody a nie wolne 

środki wynik budżetu byłby nadwyżkowy. Kwalifikowanie w ten sposób otrzymywanych 

środków powoduje brak zwiększenia w dochodach rok do roku. Gdyby zostały one ujmowane w 

danym roku jako dochody, powiatu nie posiadałby deficytu w roku budżetowym a osiągnąłby 

nadwyżkę. Nominalnie dochody powiatu w związku z kwotą 6 mln zł, którą  powiat otrzymał z 

Ministerstwa Finansów powodują rok do roku zwiększenie o 3.285.000 zł. Jeśli inne samorządy 

borykają się z brakiem funduszy w bieżącym roku dokonują uruchomienia danych środków już w 

bieżącym roku. Natomiast nasz powiat nie ma takiej sytuacji finansowej i dokona uruchomienia 

danych środków w następnym roku, ale już sklasyfikowanych budżetowo jako wolne środki . W 

sytuacji otrzymania środków w nowym roku  oraz sklasyfikowania ich jako dochody odnotowano 

by wzrost dochodów o 3.285.000 zł, gdzie przy opracowanym w budżecie 2023 roku deficycie  na 

poziomie 3.079.000 zł budżet odnotowałby wówczas nadwyżkę. Utrzymująca się taka sytuacja 

może doprowadzić do minusowej różnicy między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi, 

pomimo posiadanych wolnych środków. Powiat posiada w obecnej sytuacji ponad 6 mln zł. 

wolnych środków.  W budżecie wykazywany jest deficyt, gdzie DB - WB wynosi 1,8 mln zł, a 

powinien być 5,1 mln zł, w stosunku do roku ubiegłego gdzie było 5,4 mln zł. Dla naszego 

samorządu to nie jest problem, ale spojrzenie na budżet może być zniekształcone. Różnica na 

dochodach i wydatkach bieżących byłaby wyższa na in plus a co za tym idzie nie byłoby deficytu. 

Starosta dodał, że od bieżącego roku nasz powiat korzysta z dofinansowania na inwestycje 

drogowe. Nigdy na tego typu inwestycje nie otrzymywał tylu środków. W obecnym kryzysie 

powiat nie mógłby pozwolić sobie na inwestycje drogowe gdyby nie środki z Rządowego 

Funduszu Polski Ład. W poprzednich latach powiat również zmodernizował wiele dróg z 

własnych środków. W tej chwili dodatkowe środki powodują, że coraz więcej przeprowadzanych 

jest inwestycji drogowych. Te działania są bardzo widoczne, na terenie całego powiatu.   
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Radny Emil Majsner powiedział, że gratuluje spłaty zaciągniętych kredytów. Dodał, że „pan 

Starosta powinien o tym głośno mówić, ponieważ jest to ogromny sukces”. Zapytał jakie działania 

zostaną podjęte w celu przebudowy ul. Zamenhofa w Śremie i ile czasu będą trwały. Radny 

powiedział, że w celu rozbudowy Zespołu Szkół Technicznych w Śremie zaplanowano w 

budżecie kwotę 70 tys. zł na przygotowanie dokumentacji technicznej. Zapytał czy coś więcej 

wiadomo na temat rozbudowy. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że powiat zaplanował na przebudowę ul. 

Zamenhofa ok. 1 mln zł własnych środków. Natomiast jej przebudowa uzależniona jest od 

dofinansowania Wojewody Wielkopolskiego, który udziela wsparcia w celu poprawy 

bezpieczeństwa na drogach. Zapewne nabór wniosków rozpocznie się na przełomie stycznia, 

lutego 2023 r. Dodał, że chciałby aby ta przebudowa zakończyła się do końca przyszłego roku. 

Poinformował, że powiat nie będzie wykonywał inwestycji drogowych, które w całości musiałby 

pokryć z własnych środków. Pomimo tego, że posiada wolne środki z których mógłby pokryć 

koszty inwestycji, w obecnie panującej sytuacji kryzysowej nie będzie tego robił. Jeżeli chodzi o 

placówki oświatowe, w pierwszej kolejności zostanie złożony wniosek o dofinasowanie z 

Rządowego Funduszu Polski Ład rozbudowy Zespołu Szkół Specjalnych w Śremie, na którą już 

została wykonana dokumentacja techniczna. Ta inwestycja zostanie zrealizowana w 2024 r. jeśli 

uda się pozyskać środki. Natomiast w 2023 r. zostanie przygotowania dokumentacja techniczna 

dla Zespołu Szkół Technicznych w Śremie. Przedmiotowa inwestycja zostanie przeprowadzona w 

2025 r. jeśli uda się pozyskać środki. Wyjaśnił, że te działania mają na celu przygotowanie do 

realizacji. Natomiast w 2024 roku odbędą się wybory samorządowe wówczas okaże się co z tych 

planów wyjdzie.   

 

Radny Paweł Wojna podziękował panu Staroście za wyczerpujące odpowiedzi na temat 

inwestycji drogowych. Zapytał jakie problemy drogowe czekają powiat w latach 2024-2025. 

Wyjaśnił, że ma na myśli budowę dróg i kapitalne remonty.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że na drogach ciągle konieczne są działania, 

ponieważ jedne drogi są remontowane, inne modernizowane lub przygotowywane pod nakładki 

np. drogi gruntowe. W latach 2015-2016 oraz w 2021 roku przeprowadzono wiele inwestycji 

drogowych. W lutym 2021 roku na wszystkie zaplanowane inwestycje odbyły się przetargi. 

Wówczas koszt remontu jednego odcinka o długości 1 km wynosił 500 tys. zł. Dla porównania na 

koniec roku była to kwota 800 tys. zł, a w bieżącym roku ponad 1 mln zł. Starosta poinformował, 

że nie ma w naszym powiecie dróg, które wymagają pilnych działań. Pilnych działań wymagała 

droga na odcinku Iłówiec-Brodnica, którą wyremontowano z dotacji pozyskanej w ramach 

wsparcia terenów popegeerowskich.   

Jeżeli chodzi o ul. Zamenhofa w Śremie zaplanowana jest gruntowna modernizacja łącznie z 

podbudową. Podjęto ustalenia dot. torów kolejowych, które zostaną usunięte podobnie jak na ul. 

Staszica. Wyjazd w prawą stronę na ul. Powstańców Wielkopolskich zostanie poszerzony o 3 pas. 

Takie ustalenia zostały podjęte z obecnym dysponentem gruntu tj. Związkiem Powiatowo-

Gminnym „Wielkopolski Transport Regionalny”. Ponadto ścieżki rowerowe zostaną usunięte z 

drogi i nastąpi przebudowa oświetlenia. Dodatkowo zaplanowano kolektor co zwiększyło koszty 

inwestycji. Na chwilę obecną opiewają one na kwotę 2,8 mln zł. Pomimo tego, że jest to odcinek 

drogi o długości ok. 400 m.  

 

Radni nie zgłosili więcej głosów.  

 

Ad 6f. 
Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego podpunktu dotyczącego 

głosowania wniesionych propozycji autopoprawek Zarządu. 

 

Autopoprawki zostały przyjęte przez Radę Powiatu (14 głosów za, 1 wstrzymujący się). 
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Ad 6g. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego podpunktu dotyczącego 

głosowanie wniosków zgłoszonych w trakcie dyskusji. 

 

Nie zgłoszono żadnych wniosków. 

 

Ad 6h. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego podpunktu dotyczącego 

głosowanie uchwały z przyjętymi poprawkami.  

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Klubów. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XLVIII/327/2022 w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok (14 głosów za,  

1 wstrzymujący się) została podjęta przez Radę Powiatu i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.   

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski złożył gratulacje Staroście, Zarządowi Powiatu 

Śremskiego oraz pani Skarbnik.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2022 rok. 

 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym 

posiedzeniu Komisji, więc poprosił jedynie o przedstawienie autopoprawek. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 

13 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

Uchwała nr XLVIII/328/2021 zmieniająca uchwałę budżetową na 2022 rok została podjęta przez 

Radę Powiatu (14 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego na lata 2022-2045.  

 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym 

posiedzeniu Komisji, więc poprosił jedynie o przedstawienie autopoprawek. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 

15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

  

Uchwała nr XLVIII/329/20212 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego na lata 2022-2045 została podjęta przez Radę Powiatu (14 

głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Ad 9. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie ustalenia rozkładu pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie powiatu śremskiego na 2023 rok. Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na 

wczorajszym posiedzeniu komisji zdrowia przez panią Izabelę Ratajczak Głównego Specjalistę do 

spraw obywatelskich, społecznych i ochrony zdrowia starostwa powiatowego w Śremie. 

Następnie otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 
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Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Uchwała nr XLVIII/330/2022 w sprawie ustalenia rozkładu pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie powiatu śremskiego na 2022 rok została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za) i 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie statków lub innych obiektów pływających w 2023 roku. Poinformował, że projekt 

uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu komisji budżetu przez panią Izabelę 

Ratajczak Głównego Specjalistę do spraw obywatelskich, społecznych i ochrony zdrowia 

starostwa powiatowego w Śremie. Następnie otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Uchwała nr XLVIII/331/2022 w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających w 2023 roku została podjęta przez Radę Powiatu (15 

głosów za) i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad 11. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na 2023 rok. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji.  

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Uchwała nr XLVIII/332/2022 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na 2023 rok została podjęta przez Radę Powiatu 

jednogłośnie (15 głosów za) i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Zdrowia, Pomocy 

społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 2023 rok. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji.  

Radni nie zgłosili pytań. 

  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Uchwała nr XLVIII/333/2022 w sprawie przyjęcia pracy Komisji Zdrowia, Pomocy społecznej 

oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 2023 rok została podjęta przez Radę Powiatu 

jednogłośnie (15 głosów za) i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Rekreacji na 2023 rok.  

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji. 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Elżbieta Michalska 

poinformowała, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
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Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Uchwała nr XLVIII/334/2022 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji na 2023 rok została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (15 głosów za) i stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

 

Radni nie zgłosili głosów.     

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub 

oświadczenia. 

 

Radny Emil Majsner powiedział, że: „na poprzedniej sesji szeroko komentowane były jego 

dywagacje” dlatego chciałby odczytać pismo, które przekazał do Rady Rodziców przy ZST 

im. Hipolita Cegielskiego w Śremie. Wyjaśnił, że stanowi ono odpowiedź na list otwarty, który 

odczytał Przewodniczący Rady na ostatniej sesji Rady Powiatu w dniu 25.11.2022 r. Następnie 

odczytał pismo (pismo w sprawie OI.0004.9.2022). 

 

Radny Paweł Wojna powiedział, że pan Radny Emil Majsner teraz bardzo mocno się 

usprawiedliwiał jednak on wypowiedzi pana radnego na październikowej sesji odebrał jako mocną 

krytykę ZST w Śremie. Dodał, że bardzo mu zaimponowało wtedy wystąpienie pana Starosty, 

Radnej Elżbiety Michalskiej, Radnego Wojciecha Świdurskiego oraz Przewodniczącego Rady. 

Powiedział, że radni są takimi lokalnymi politykami i ta krytyka jest bardziej polityczna niż 

merytoryczna. Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Śremie, której jest prezesem 

współpracuje z ZST w Śremie. Szkoła zgłosiła się na wizytę na stację tankowania LNG/CNG 

gdzie zostały przedstawione uczniom nowinki techniczne. Zostali również zaproszeni we wrześniu 

br. na spotkanie związane z przekazaniem PGK nowych samochodów i konferencję prasową, w 

którym bardzo aktywnie wzięli udział. Ponadto odbywali wycieczki na składowisko. Radny 

poinformował, że w związku z tym, że działa w Towarzystwie im. Ks. Piotra Wawrzyniaka w 

Śremie przedstawiał sylwetkę księdza w klasach maturalnych tej szkoły. Z punktu wizerunkowego 

widać, że ta szkoła działa i jest bardzo otwarta na wszelką współpracę. Radny przypomniał, że 

podczas sesji w listopadzie został odczytany list Rady Rodziców przy Zespole Szkół 

Technicznych im. Hipolita Cegielskiego w Śremie oraz list radnych do Ministra Edukacji i Nauki, 

którzy dostrzegli dokonania zarówno pani dyrektor jak i całej szkoły. „Konfrontując krytykę 

radnego z tym co usłyszałem w liście Rady Rodziców, który być może miał charakter 

subiektywny, ale trudno się im dziwić rodzice kochają uczniów i są zawsze za dobrem uczniów. 

Tak sobie pomyślałem, że radny musi mieć przygotowanie merytoryczne, skończył studia 

pedagogiczne lub pracuje w kuratorium skoro posiada tyle informacji o tej szkole. Może dorobek 

zawodowy, naukowy składnia pana radnego, że jest autorytetem w tej dziedzinie. Uważam, że 

raczej nie. Przynajmniej nie słyszałem o takim dorobku. Z tą krytyką jako radny nie zgadzam się. 

Łatwo skrzywdzić szkołę, zespół pedagogiczny, uczniów, wizerunek poszedł w świat. Kolejni 
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uczniowie chcą uczęszczać do tej szkoły, a w świat poszła informacja trochę krzywdząca, 

deprecjonująca dorobek szkoły. Może nie powinienem tego robić, mówię o politycznym działaniu, 

ale opieram się na swoim przykładzie kiedy w 2018 r. przeprowadzałem ekologiczną inwestycję w 

Śremie i zostałem zaatakowany przez polityków, politykierów, nie wiem jak to nazwać z różnych 

stron. Ja rozumiem, że kandydaci na burmistrzów, radnych budowali swój wizerunek kosztem 

przedsiębiorstwa, mnie, ale to już jest nieważne. Pomimo tego, że inwestycja była prawidłowo 

prowadzona i otrzymaliśmy profesjonalną decyzję na budowę, mieliśmy wszelkie zgody, 

inwestycja była prowadzona zgodnie ze sztuką budowlaną Powiatowy Inspektor Nadzoru 

Budowlanego nie zakończył jej. Ja muszę co roku w sprawozdaniach wykazywać, że ta inwestycja 

jest w toku, ponieważ powiatowy inspektor nie ma podstawy prawnej, merytorycznej, 

budowlanej, administracyjnej zakończyć tę inwestycję. Dzieje się to tak dlatego, że nie ma on co 

wpisać. Bo co miałby wpisać. Pajacowanie politykierów? Dlatego nie ufam politykom. Panie 

Starosto jeżeli chodzi o głos Zarządu, Rady brakuje mi wypowiedzi doświadczonego członka 

Zarządu Powiatu, który był dyrektorem szkoły średniej, zatrudnia córkę w tej szkole może też 

niech się wypowie pan Janusz Taciak czy tam są jakieś patologie, niedociągnięcia. Chciałbym to 

usłyszeć dzisiaj na sesji. Jeżeli to możliwe. Jeżeli ja jako szeregowy radny mogę wywołać tak 

zacnego radnego, członka Zarządu pana Janusza. Panie Starosto w przestrzeni publicznej pojawiły 

się takie głosy powoływania się polityków, politykierów na wpływy w ministerstwie, które 

miałyby krytykować panią dyrektor i szkołę. To jest karalne, tego nie wolno robić. Tutaj jest pan 

mecenas, proszę się temu też przyjrzeć czy tak może być, bo wizerunkowo powiat i szkoła bardzo 

traci na tym. Osoby, które budują własny wizerunek polityczny nie powinny tego robić. Powiem 

więcej ci politycy, kandydaci na burmistrza, tu akurat wasz kandydat (wskazał ręką na radnego E. 

Majsnera) bo wasze ugrupowanie ciągało mnie po telewizjach, dostawałem różne listy, byłem 

ciągany po nadzwyczajnych komisjach gminnych, wasz kandydat, który robił sobie fotografie i na 

pierwszych stronach gazet był, kandydatka dostała 2,5 % poparcia. Także na krytyce nie buduje 

się tego wizerunku własnej osoby. Dla mnie 2,5% to jest kompromitacja. Byli jeszcze inni 

kandydaci, ale nie wypowiadam się bo obciach.  Tak przez analogię. To może na tym zakończę, 

dziękuję” . 

 

Radny Janusz Taciak odpowiedział, że on tam nie pracuje. Wiadomo natomiast, że szkoła 

nabrała tempa od kiedy funkcję dyrektora objęła pani Maria Bychawska. Uczy się w niej wielu 

uczniów zarówno z naszego powiatu jak i z powiatów sąsiednich. Co jest jej dobrą wizytówką. 

Zdawalność egzaminów jest różna, w każdej szkole, w zależności od zawodu. Dodał, że sam 

również jest egzaminatorem i może coś powiedzieć na temat przygotowania słuchaczy i 

młodzieży. Natomiast w gronach pedagogicznych różne rzeczy się dzieją, o których my być może 

nie wiemy. Wyjaśnił, że nie zabierał głosu wcześniej na ten temat, ponieważ na poprzednich 

posiedzeniach wypowiadali się pan Starosta oraz radny Wojciech Świdurski i on zgadza się z ich 

opiniami.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że radny Paweł Wojna poruszył kluczowy argument, 

że członkowie Rady Powiatu nie są specjalistami od pedagogiki i to nie jest rola pana radnego aby 

oceniać pod tym kątem tę szkołę. Pomimo tego, że pan radny ma jej wyniki to wnioski może 

wyciągać dla siebie. Rolą kuratorium jest ocena szkoły. Zarówno Zarząd Powiatu jak i Rada 

Powiatu nie ma kompetencji żeby oceniać osiągane wyniki w nauce. Powiat ma inne zadania 

dotyczące prowadzenia szkół ponadpodstawowych. Starosta dodał, że rozumie poruszenie pana 

radnego informacją ilu uczniów nie zdało egzaminu zawodowego. Tylko zachowanie pana 

radnego nie jest podyktowane troską, a tak jak wspomniał radny Paweł Wojna ma ono charakter 

polityczny. Gdyby wykazał się pan troską to zagłębiłby się w temat i dowiedział w szkole jaki był 

powód, że te osoby nie zdały egzaminu. Powiedział, że: „to jest pana największy grzech 

zaniechania, że pan sklasyfikował całą szkołę na podstawie 10 uczniów, którzy nie zdali 

egzaminu. Trzeba było już ten temat zamknąć, a pan dalej brnie obrażając zarówno dyrekcję, 

nauczycieli jak i młodzież, absolwentów. Mnóstwo ludzi pan obraża i pan o tym nie wie? Radze 



 12  

panu zapoznać się dokładnie dlaczego te 10 osób nie zdało egzaminu. Wtedy pan zmieni zdanie i 

przeprosi faktycznie te wszystkie osoby, które pan obraził”. 

 

Radny Emil Majsner powiedział, że: „dowiaduje się nowych rzeczy, że np. komisja oświaty nie 

jest miejscem żeby radni wyrażali swoje opinie. Jeśli dla pana Starosty to, że 59 uczniów nie 

przystąpiło do matury na 120 to jest rzecz normalna no to mamy różne pojęcie normalności. Ja 

nigdy nie obraziłem uczniów i nie przekreślałem ich dorobku patriotycznego itd. Mówimy stricte  

o dokonaniach edukacyjnych. Co do tych uwag radnego kolegi (wskazał na radnego Pawła 

Wojnę) przyjmuje je i zachowuje dla siebie”. 

 

Radny Wojciech Świdurski powiedział, że: „jest napisane nie sądźcie abyście sami nie byli 

sądzeni. To jest bardzo trafne zdanie, które powinno zamknąć moim zdaniem tę dyskusję.” Dodał, 

że sam był przez kilkanaście lat dyrektorem szkoły i wie jak odbywa się podsumowanie roku 

szkolnego, efektów edukacyjnych itd. Zapewne, w przedmiotowej szkole dokonano analizy 

wyników egzaminów maturalnych i zawodowych. Każdy dyrektor i rada pedagogiczna 

przywiązuje do tego dużą wagę i wyciąga wnioski na przyszłość. To nie jest rola radnych. Więc te 

wnioski wyciągnie pani dyrektor wraz z radą pedagogiczna i będą wiedzieli co z tym faktem 

zrobić.  

 

Radny Tomasz Klaczyński powiedział, że chciałby zacytować protokół z sesji, na której radny 

Emil Majsner mówił o tej szkole, ponieważ słyszymy, że pan radny jej nie obraził, a 

wypowiedział się właśnie tak: „pamiętam czasy kiedy ta szkoła była dobrą szkołą, uczącą dobrą 

kadrę techniczną, obecnie trudno o niej cokolwiek dobrego powiedzieć”. Radny powiedział, że 

obraziłby się gdyby ktoś o nim w taki sposób powiedział. Żeby dokonać analizy nie można 

opierać się na „wycinku oświaty” nie mając danych z poprzednich lat. Pan radny musiałby wziąć 

pod uwagę całą powiatową oświatę i porównać z innymi powiatami ościennymi, w których 

zdawalność egzaminów zawodowych jest również na poziomie zero. Poinformował, że on 

również rozmawiał z panią dyrektor i wie dlaczego ci uczniowie nie zdali egzaminu zawodowego. 

Radni muszą patrzeć na oświatę w sposób kompleksowy. Ponadto powiat powinien zapewnić 

dobre warunki do nauki, dobra kadrę dydaktyczną, ale nie można zmusić uczniów do tego aby się 

uczyli. Trzeba też wziąć pod uwagę jakie zmiany społeczne następują. Obecnie mamy w szkołach 

pokolenie Z, dobrze by było aby pan radny (wskazał na radnego Emila Majsnera) poczytał jakie 

preferencje ma to pokolenie, czego oczekuje. Jako przykład podał swojego syna, któremu mówi 

aby czegoś się nauczył a on odpowiada, że w razie potrzeby włączy filmik na youtube. Radny 

poinformował, że kiedyś organizował szkolenia dla młodzieży 18-25 lat w ramach Ochotniczych 

Hufców Pracy i doskonale wie jaka jest młodzież. „On dzisiaj chce jutro nie chce. To jest takie 

pokolenie panie radny. My nie możemy zmusić ludzi do tego żeby się uczyli. Żeby zrobić analizę, 

pomijając czynnik ludzki trzeba zobaczyć jaki mamy wsad czyli absolwentów z podstawówek 

którzy przychodzącą do nas do szkół. Jakie oni mają wyniki, w różnych szkołach, przecież oni się 

rozchodzą po wszystkich naszych szkołach. W tym przypadku jeżeli mamy szkołę, która zwiększa 

o 100% liczbę uczniów, kiedy funkcję dyrektora pełni pani Bychawska to tylko gratulować. Nie 

sądzę żeby rodzice skazywali swoje dzieci na krzywdę. Decyzja o wyborze szkoły to nie tylko 

decyzja dziecka ale też rodziców. Wiadomo, że jest moda no to czy na to, ale nie możemy 

wymagać od pani dyrektor żeby nie szła z tymi kierunkami do przodu. Ja z doświadczenia będąc 

rodzicem 12-letniego syna patrząc co tutaj w tej szkole jest czyli wpajanie patriotyzmu, ja 

rozumiem , że w liceum jest polonez na rynku ale tu jest ten patriotyzm na co dzień, w każdych 

uroczystościach, wszędzie. Drugie to jest pomoc, nauka empatii, Domy Pomocy Społecznej, 

spotkania z klubami seniorów, chciałbym aby mój syn trafił do takiej szkoły. Chciałbym mu to 

wpoić, ale wszystkiego człowiek nie wpoi dlatego chciałbym żeby szkoła wpajała takie wartości. 

To jest bardzo ważne w przyszłości jak człowiek podchodzi do życia ze względów patriotycznych 

i empatycznych”.   
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Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że chciałby dodać do tej wypowiedzi, że 

zanim funkcję dyrektora w ZST im. H. Cegielskiego w Śremie objęła pani Maria Bychawska 

szkoła zaczęła chylić się ku upadkowi.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że pan radny Tomasz Klaczyński wskazał w swojej 

wypowiedzi rolę radnego oraz zacytował to co pan radny Emil Majsner na ten temat myśli 

pomimo tego, że udaje iż nikogo nie obrażał. Starosta wyjaśnił, że to nie jest tak, że na komisji 

oświaty nie można wyrażać swoich opinii, ale radni zostali powołani po to żeby dbać o szkoły, a 

nie pouczać nauczycieli. Powiedział, że: „Kolejna sprawa, o której już kiedyś mówiłem to szkoła 

powiększyła liczbę uczniów o 100%, a zarówno ten rok jak i przyszły jest bardzo trudny w 

szkolnictwie ze względu na to, że są podwójne roczniki. Teraz gdyby ta młodzież nie została 

przyjęta to pan radny pytałby dlaczego ta młodzież nie została przyjęta. Dlaczego się nie staramy. 

Przyjęliśmy tą młodzież pomimo tego, że są trudniejsze warunki ma miejsce w szkole i się uczy. 

Są powiaty, w których młodzież nie dostała się do szkoły o czym pan radny doskonale wie. 

Otrzymałem pismo od Starosty Powiatu Poznańskiego z zapytaniem czy przyjmę w przyszłym 

roku uczniów z tego powiatu, ponieważ oni nie mają takiej możliwości. Z takimi problemami 

borykają się powiaty, a pan malkontenci, że warunki są trochę nie takie. To tak jakby pan radny 

oderwał się od rzeczywistości jaka jest w przyjmowaniu i naborze młodzieży. W tym roku do 

szkół zostało przyjętych ok. 400 osób więcej. Więc nie możemy przyjąć jeszcze więcej bo w 

jakich warunkach musieliby się uczyć uczniowie. Dodatkowo problem stanowiłby brak kadry 

dydaktycznej. W ZST w Śremie uczniowie mają dobre warunki do nauki na sali sportowej i w 

pomieszczeniach, które powiat wynajmuje za niemałe pieniądze. To co oni nie mają warunków 

żeby się tam uczyć? Niech się pan zastanowi co mówi, ponieważ każdy z nas uczył się i pracował 

w różnych warunkach. Więc w jakich warunkach uczą się tam gdzie jest wojna. Trzeba trochę 

pomyśleć zanim się coś powie, a nie na końcu poobrażać wszystkich i radni, starosta winien bo 

pan na oświacie nie może wyrażać opinii, a pan nie wie co powinno się rozstrzygać na 

posiedzeniu tej komisji. Skoro pan mówi, że rada jest od oceniania szkół, wyników nauczania. To 

jest rola kuratorium. Niech pan radny zapozna się z kompetencjami Rady, a nie zarzuca mi że 

panu gębę zamykam na komisji oświaty, że pan nie ma już innego tematu. Tematów jest wiele, a 

szkołom trzeba przede wszystkim pomagać i stwarzać warunki co nasz powiat czyni. Najlepiej 

byłoby na tym zamknąć temat, ponieważ dalsza dyskusja to brnięcie w niepotrzebnym kierunku, 

który wzbudza emocje wśród radnych i w szkole, ponieważ to jej bezpośrednio dotyczy”. 

 

Radny Wojciech Zajler powiedział, że chciałby wyrazić poparcie dla listu, który Klub Radnych 

Komitetu Wyborczego PiS (którego jest członkiem) przygotował w obronie ZST w Śremie. 

Dodał, że wiadomo iż każdy ma wzloty i upadki, ale najważniejsze jest dobro naszych dzieci. 

Radny zapytał czy pan Paweł Wojna, który użył w swojej wypowiedzi stwierdzenia „pajacowanie 

polityków” miał kogoś konkretnego na myśli.  

 

Radny Paweł Wojna odpowiedział, że mówił o pajacowaniu politykierów, „którzy tańczyli na 

inwestycji PGK”. Wyjaśnił, że miał na myśli ludzi, którzy nie znają się na ekologii, budownictwie 

i innych aspektach. Powiedział, że: „to było sprowadzanie posłów, nagonka na przedsiębiorstwo, 

nie chcę tego rozwijać tylko prze analogię chciałem powiedzieć to, że przez politykierstwo, 

politykę można skrzywdzić również tę szkołę.”  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że on jako doświadczony nauczyciel 

również był w szkole ponadpodstawowej i wie, że nie wszyscy uczniowie podchodzą do matury. 

Uczniowie technikum idą przede wszystkim zdobyć zawód i zgodnie z tym co powiedział radny 

Tomasz Klaczyński czy uda im się go zdobyć zależy od tego czy będą się uczyć. Egzamin 

zawodowy jest bardzo ciężki. Żeby go zdać trzeba zdobyć 75% natomiast maturę tylko 30%. 

Trzeba się przygotować żeby zdać oba egzaminy. W naszym powiecie jest wiele szkół i każda z 

nich jest inna. Ościenne powiaty mają mniej szkół więc nie można porównywać się z nimi. W 

naszym powiecie mamy wiele zespołów szkół od rolniczej przez techniczne do politechnicznych. 
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Powiedział, że: „wiadomym jest, że dziecko musi się uczyć, ale musi mieć empatię jak już 

powiedział radny T. Klaczyński, być dobrym człowiekiem, nauczyć się pracy i dobra, wartości 

wychowania. Można przytoczyć słowa Janusza Korczaka dzieci rodzą się ze skrzydłami, 

nauczyciele muszą im je rozwinąć, ale na każdym szczeblu”.  

 

Nie zgłoszono więcej głosów.  

 

Ad 16. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że reprezentował Radę Powiatu na 

zawodach Wielkopolskiej Ligi Taekwondo. Dodał, że to jest kolejny przykład, że w naszym 

powiecie jest wiele klubów sportowych i dużo osób wykazuje aktywność fizyczną.  

Poinformował, że brał również udział w otwarciu hali sportowej pn. Rehau Football Park. Teraz 

Śrem posiada obiekt na miarę XXI wieku, którego nie ma żaden sąsiedni powiat, a dzieci będą 

mgły grać w piłkę pod zadaszeniem przy każdych warunkach atmosferycznych. Dodał, że jest to 

duma dla klubu piłkarskiego Warta Śrem, której należą się gratulacje.   

  

Poinformował, że najbliższe posiedzenia komisji odbędą się 26.01 (czwartek) natomiast sesja 

odbędzie się 27.01 (piątek).    

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski życzył wszystkim spokojnych, rodzinnych Świąt 

Bożego Narodzenia. Dodał, że: „jest to czas na to aby zapomnieć o politykach i złych rzeczach, a 

edukacja jest rzeczą dobrą i rolą Rady Powiatu jest pomoc edukacji”. Zapewnił, że pomimo tego, 

że przyszły rok będzie trudny Rada Powiatu będzie wspierać działania Zarządu Powiatu co 

pozwoli pokonać wszelkie trudności.  

 

Ad 17. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął XLVIII 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1336. 
 

 

Protokołowała:  

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak 

 

  

 

 


